
 

 

 

Referat generalforsamling i Silkeborg Kulturråd torsdag d. 16/3 2023. 

1. Valg af dirigent: Johannes Neergaard. Valget blev efterfulgt af et poetisk indslag hvor Tommy 
Nielsen læste op af egne og andres digte. 
 

2. Formandens beretning. Beretningen kan læses på hjemmesiden i sin helhed og er vedhæftet. 
 

3. Debat. En livlig debat med udgangspunkt i spørgsmålet: Hvordan ser kulturlivet ud nu og hvad kan 
kulturrådet gøre bedre? Følgende udsagn indgik i debatten fra engagerede medlemmer: 
- Corona med krisetakling har været udfordrende for økonomi og kulturliv generelt over hele 
landet, og Regatta har givet mange kulturaktører ”et slag over nallerne”.  
-  Der er behov for evaluering af kultursporet. Vi har i kommunen et stort og rigt kulturliv, men 
mange er ikke klar over det. Hvordan gør vi opmærksom på kulturlivet specielt i de nye 
boligområder?  
- Opfordring til et samarbejde mellem forskellige sektorer og mellem forvaltninger med henblik på 
bedre oplysning om kulturlivet i kommunen.  
- Hvilken prioritering har kulturen? De midler, som kulturen råder over, bruges i stigende omfang til 
at lappe huller på andre forvaltningsområder. Hvad vil vi med kulturen? De fleste har oplevet et 
fald af frivillige.  
- Hvordan har vi brugt midlerne og har vi understøttet vore mål?  
- Vi har frivillige nok og får et stigende antal i Noget Bedre. Kulturudbuddet er bredt, men hvem 
modtager tilbuddene? Hvordan får vi folk engageret i kulturtilbuddene? 
- Erfaringen er, at det virker at tage kulturen ud til folk.  
- Vi sparer op hvert år til større tiltag som handikaptoilet, men pengene blev beslaglagt i 2022. 
Kulturen kommer til at betale for velfærdssamfundet, men vi er lige så vigtige for livet i 
velfærdssamfundet.  
- Det er vigtigt at møde folk hvor folk er.  
- Det er vigtigt at have de gode tilbud. Der er nok ingen færdig forklaring.  

       4.    Behandling af indkomne forslag.  
Der var ikke indkommet forslag, men i stedet blev forsamlingen spurgt om hvordan arbejdet i 
kulturrådet opleves? Her er en række udsagn og spørgsmål fra forsamlingen. 
- Det lyder til at der foregår et godt arbejde. Kan vi etablere en dialog på tværs af sektorer? F.eks. 
med Silkeborg Business? 
- Det er en rigtig god ide. Hvorfor fylder kulturen så lidt i forhold til Outdoor?  
- Kulturrådet vil gerne det hele, men det er en svaghed at ville alt. Der er brug for at prioritere.  
- Forslag om et mere professionaliseret kulturråd med lønnet formand med henblik på at nå 
længere ud?  
- Der er færre unge, der selv spiller, og mange hører musik på TikTok. Hvordan støtter vi initiativer 
med skarpere prioritering?  
- Kulturrådets opdrag er at vurdere og evt. anbefale kunstneriske værdier men ikke prioritere og 
værdisætte.  Kulturrådet kommenterer men afgør ikke. 



- Der er få ansøgninger i forhold til kommunens størrelse. Kulturrådet er bindeled til kommunale 
udvalg, og er debatforum og formidler, der kan stille spørgsmål.  
- Den debatskabende del er vigtig og må gerne blive mere væsentlig.  
- Prioriteringen er i øjeblikket Outdoor og events. Hvordan spiller kulturområdets siloer sammen? 
Kan vi sætte ressourcer af til fællesskabende aktiviteter på tværs?  
 

5. Forelæggelse af revideret regnskab for det foregående år til godkendelse. 
• Regnskabet viser et overskud på 2.073 kr. 
• Der var kommentarer til posten til bankgebyrer på 3.639 kr. ud af budgettet på 20.000 kr. 

det er en forholdsvis stor andel, og rådet blev bedt om at undersøge andre løsninger i 
samarbejde med forvaltningen.  

• Regnskabet blev godkendt. 
 

6. Præsentation af kandidater til valg til foreningens bestyrelse: Silkeborg Kulturråd. På valg: 

Jette Falster, suppleant 
Klaudiusz Horowitz, suppleant, genopstiller og valgt til bestyrelsen. 
Erling Kyvsgaard, bestyrelsesmedlem, genopstiller og genvalgt til bestyrelsen. 
Tommy Nielsen, bestyrelsesmedlem, genopstiller og genvalgt til bestyrelsen. 
Karsten Petersen, bestyrelsesmedlem, genopstiller og genvalgt til bestyrelsen. 
Johannes Konstantin Neergaard, bestyrelsesmedlem, genopstiller ikke. 
 

7. Valg af medlemmer til bestyrelse: Silkeborg Kulturråd. Se punkt 6. 

 
8. Valg af tre suppleanter.  

Bestyrelsen var i tvivl om Jette Falster genopstiller men vil opfordre Jette til genopstilling. 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant. 
 Hans Løkke genopstiller som revisor og Niels Kaas genopstiller som revisorsuppleant. 
 Begge blev genvalgt. 
      
              10.  Evt. 

Tak til alle fremmødte for en god debat og tak til Johannes for en stor indsats i kulturrådet                     
præget af viden og engagement. 

 

 

 

 

 
 

 

 



 


